

表1 歷屆考試委員人數資料

單位：人；%

項 目 別 Item			第1屆 1 <sup>st</sup> Session		第2屆 2 <sup>nd</sup> Session		第3屆 3 <sup>rd</sup> Session		第4屆 4 <sup>th</sup> Session	
			人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %
<b>總 計 Grand Total</b>			<b>9</b>	<b>100</b>	<b>18</b>	<b>100</b>	<b>19</b>	<b>100</b>	<b>19</b>	<b>100</b>
性 別 Sex	男 Male		8	89	17	94	18	95	18	95
	女 Female		1	11	1	6	1	5	1	5
教育程度 Educational Attainment	大 學 University		6	67	12	67	13	68	14	74
	碩 士 M.A.Degree		1	11	5	28	5	26	4	21
	博 士 Ph.D.Degree		2	22	1	6	1	5	1	5
年 齡 Age	41-45歲 41 - 45 Years		-	-	1	6	-	-	-	-
	46-50歲 46 - 50 Years		4	44	3	17	4	21	-	-
	51-55歲 51 - 55 Years		2	22	6	33	1	5	2	11
	56-60歲 56 - 60 Years		3	33	3	17	6	32	6	32
	61-65歲 61 - 65 Years		-	-	5	28	4	21	7	37
	66歲以上 Over 66 Years		-	-	-	-	4	21	4	21
	平均年齡(歲) Average Age(Years)		52	-	55	-	59	-	62	-
任職情形 Status of Holding	初任 1 <sup>st</sup> Term		9	100	14	78	6	32	5	26
	連任1次 2 <sup>nd</sup> Term		-	-	4	22	10	53	5	26
	連任2次 3 <sup>rd</sup> Term		-	-	-	-	3	16	7	37
	連任3次 4 <sup>th</sup> Term		-	-	-	-	-	-	2	11

資料來源：建國 90 年之考銓制度(考試院)、中華民國行憲政府職名錄(國史館)。

註：1.第 1 屆考試委員 10 人未到台任職，第 2 屆 1 人未就職，第 5 屆 1 人辭職未就。

2.第 8 屆考試委員任期中 1 人辭職，總統再行特任 1 人，本屆考試委員合計共特任 20 人。

3.第 9 屆考試委員總統特任 17 人，任期中 1 人轉任教育部長，總統再行特任 3 人，本屆考試委員合計共特任 20 人。

4.第 11 屆考試委員任期中 1 人辭職，1 人轉任行政院人事行政局局長(行政院人事行政局於 101 年 2 月 6 日改制為行政院人事行政總處)，1 人轉任公務人員保障暨培訓委員會主任委員，總統再行特任 2 人，本屆考試委員合計共特任 21 人。

5.平均年齡係依就任時之年齡計算。

**Table 1 Number of Minister without Portfolio of Examination Yuan**

Unit : Person ; %

第5屆 5 <sup>th</sup> Session		第6屆 6 <sup>th</sup> Session		第7屆 7 <sup>th</sup> Session		第8屆 8 <sup>th</sup> Session		第9屆 9 <sup>th</sup> Session		第10屆 10 <sup>th</sup> Session		第11屆 11 <sup>th</sup> Session	
人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %	人數 Persons	百分比 %
<b>18</b>	<b>100</b>	<b>19</b>	<b>100</b>	<b>19</b>	<b>100</b>	<b>20</b>	<b>100</b>	<b>20</b>	<b>100</b>	<b>19</b>	<b>100</b>	<b>21</b>	<b>100</b>
16	89	18	95	17	89	18	90	18	90	16	84	15	71
2	11	1	5	2	11	2	10	2	10	3	16	6	29
13	72	17	89	9	47	5	25	3	15	2	11	1	5
3	17	1	5	4	21	3	15	7	35	4	21	3	14
2	11	1	5	6	32	12	60	10	50	13	68	17	81
-	-	-	-	-	-	-	-	1	5	2	11	-	-
3	17	-	-	2	11	2	10	1	5	1	5	1	5
-	-	3	16	3	16	4	20	6	30	5	26	6	29
2	11	2	11	4	21	7	35	7	35	6	32	6	29
11	61	7	37	10	53	7	35	5	25	5	26	5	24
2	11	7	37	-	-	-	-	-	-	-	-	3	14
60	-	62	-	58	-	58	-	56	-	56	-	58	-
9	50	7	37	15	79	16	80	16	80	16	84	15	71
5	28	6	32	2	11	4	20	4	20	3	16	5	24
4	22	3	16	2	11	-	-	-	-	-	-	1	5
-	-	3	16	-	-	-	-	-	-	-	-	-	-

Source : Examination & Personnel Administration System (Examination Yuan) over the 90 years since the state was established, Membership Records of Constitutional Government R.O.C. (Academia Historica).

Note : 1. Ten members of the 1<sup>st</sup> session of Examination Yuan did not come to Taiwan to take their posts. One member of the 2<sup>nd</sup> session did not come to Taiwan to take his/her post. One member of the 5<sup>th</sup> session resigned.

2. One member of the 8<sup>th</sup> session resigned during his service and the President specially appointed another member. There were 20 special appointed members in this session.

3. The President specially appointed 17 members in session 9. One member transferred to the Minister of Ministry of Education in service. The President specially appointed three people, and there were 20 members specially appointed during this session.

4. In session 11, one member resigned, and one member transferred to the Minister of Central Personnel Administration, Executive Yuan (Central Personnel Administration was reorganized as Directorate-General of Personnel Administration on Feb. 6, 2012), one member transferred to the Minister of Civil Service Protection and Training Commission in service. The President specially appointed two people, and there were 21 members specially appointed during this session.

5. The average age was calculated based on the age of members when they took their post.